
PROTOKOL Nr XXM2016

z sesii Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 2l czetwca 2076 t.
w eali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeia Kornackiego - Przewodniczqcego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:05, zakorlczono o godz.15:05

Stan osobowy Rady - 15 Radnych,

- lista obecno6ci stanowi zalacznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tornasz Wegrzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

s,Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego: Pani Magdalena Anczykowska, Panowie Janusz

Kacznnrek, Bogdan Kopariski

6.Soltysi - lista obecnoSci stanowi zal4cznik do plotokolu,

7 .Mieszkadcy

Ad.l i 2 Otwaicie sesii i stwierdzenie pnwomocno6ci obtad,

Obrady XXIV sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:05 Pan Andrzej Komacki

Plzewodniczqcy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastepnie stwierdzil, ie po

splawdzeniu listy obecnoki na sa-li znajduje sie 15 Radnych, co stanowi kworum do

podejmowania prawomocnych uchwal

Ad.3. Ustalenie porz{dku obrad.

Porzqdek obrad

l.Otwarcie sesji.

2.Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

3.Ustalenie porz4dku obrad.

4.Przyigcie plotokolu z )O(II sesii Rady Gminy.

S.Sprawozdanie migdzysesyine W6ita Gminy Rybno.

6. Absolutorium dla W6ita Gminy za 2015 rok:

1)Przedstawienie sprawozdairia z &ykonania budzetu Gminy Rybno za 2015 rok oraz

sprawozdania f inansowego.

2) Pzedstawienie informacji o starrie mienia komunalnego Gminy Rybno.



3)Przedstawienie Uchwaty Skladu Orzekaj4cego Regionahq Izby Obrachunkowei w

Olszt)'nie w sprawie wydania opinii o przedloionyr ptzez W6ita Gminy Rybno

sprawozdaniu z wykonania bud2etu Gminy Rybno za 2015 rok.

4)Pzedstawienie Uchwaly Komisji Rewizlnej Rady Gminy Rybno w spmwie

zaopiniowaniawykonarria budZetuorazwniosku dotycz4cego absolutorium,

s)Pzedstawienie Uchwaly Skladu Orzekaj4cego RegiorElnej Izby Obrachunkowej w

Olsztynie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizinej Rady Gminy Rybno

dotyczqcego udzielenia absolutorium dla W6jta Gminy.

6) Debata.

4 Podjecie uchwal w sprawie:

a)zatwierdzenia sprawozdania finarsowego otaz sptawozdania z wykonania bud-2efu

Gminy Rybno za 2015 rok,

b) udzielenia W6jtowi Gminy Rybno absolutorium z tytulu wykonania budietu za 2015lok.

7, Podigcie uchwal w nastepui4cych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej kognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2016-2022

2) zmian w budiecie Gminy Rybno na 2016 rok

3) zmiany uchwaly w sprawie oke6lenia przystank6w komunikacyjnych kt6rych

wlascicielem \1b zav4dzaj4cyr jest Gmina Rybno oraz wamnk6w i zasad koPystania z

tych obiekt6w.

S.Wolne wnioski i zap''tania,

9.Zamknigcie obrad"

Przewodniczqcy Rady przedstawil porz4dek dziermy oblad,

Kierujac nastepnie zapytanie o plopozyqg zmiany poz4dku obmd.

Wnioski o zmiang porzqdku obrad sesji wnie6li:

Radny - Pan Dariusz Karbowski:

- w pkt 7 wprowadzenie projekt6w uchwal w splawie:

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzialdowskiego na tealizacjg zada6

inwestycinych na drogach powiatowych;

2) przyst4pienia do partnerstwa lokalnego w celu realizacji projektu pt.,,AKTYWNE
WI-ACZENIE - SZANS,{ NA LEPSZE JUTRO" w ramaah Osi Priorytetowej l1 wl{czenie

spolecme Dzialanie 1l.l Aktywne wl4czenie, w tlm z mysl4 o promowaniu r6wnych szans

omz aktywnego uczestnictwa i zwigkszaniu szans na zatludnienie Pod&ialanie 11.1.1

Akt)'wizacja spoleczna i zawodowa os6b wykluczonych oraz zagrc2olych wykluczeniem

spolecznym w ramach Regionalnego Prcgramu Operacyjnego Wojew6dawa Warminsko-

Mazurskiego \a lata 2014-2020 oraz podpisania umowy partnerskiej w ramach realizaaji

projektu;



3)nadania t'.tulu ,,Honorowego Ob,'lvatela Gminy Rybno dla KsiQdza Anastazego

Nadolnego".

Wiecq wniosk6w w sprawie zmiany porz4dku obrad nie wniesiono.

Po cz1'm poddal pod glosowanie wniosek o zmiang porz4dku obrad.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawor y sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15

Radnych glosamil

-,.24 - 15

-,,Ptzeciw'-O

- ,,witrzymuilcych sig" - 0

przyiela wniosek o zmiang porz4dku obrad-

Nastepnie poddal pod glosowanie porz4dek obrad.

Rada Gminy r,r' glosowaniu iawn5rm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoS.i 15

Radnych glosami:

-,,2a" - 15

-,,Ptzeciw'-0

-,,wstrrymuiecych sie" - 0

ptzyjgla potzqdek obrad XXIV sesii Rady Gmin, kt6ry po otwarciu sesji, stwierdzeniu

prawomocno6ci obmd i przedstawieniu poEadku oblad jest nastepuiqcy:

4.Przyiecie protokolu z XXIII eesii Rady Gminy.

S.Sprawozdanie migdzysesyjne W6ita Gminy Rybno.

6, Absolutodum dla W6ita Gminy za 2015 rok:

1)Przedstawienie sprawozdania z wykonania budietu Gminy Rybno za 2015 rok oraz

sprawozdania f inansoweSo.

2) Plzedstawienie in-formacii o stanie mimia komunalnego Gminy Rybno.

3)Plzedstawienie Uchwaly Skladu Orzekai4cego RegionalnE lzby Ob€chunkowei w

Olsztynie w sprawie wydania opini.i o przedloionym przez W6lta Gminy Rybno

sprawozdaniu z wykonania budietu Gminy Rybno z,a2075 rok-

4)Przedstawienie Uchwaly Komiii Rewizyjnej Rady Gminy Rybno w splawie

zaopiniowania wykonania budzetu oraz wniosku dotyczecego absolutotium,

s)Pzedstawienie Uchwaly Skladu Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej w

Olsztynie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyinej Rady Gminy Rybno

dotyczecego udzielenia absolutorium dla W6jta Gminy.

6) Debata.

7) Podjgcie uchwal w sprawie:



a)zatwierdzenia sprawozdania finansowego ofiz sptawozdaria z wykonania budiefu

Gminy Rybno za 2015 rok,

b) udzielenia Wdjtowi Gminy Rybno absolutorium z tytulu raykorDnia budzetu za 2015 rok.

7. Podlgcie uchwal w nastgpuilcych sprawach:

1) zmiany WieloletniE Prognozy Finansowej cminy Rybno na lata m7G2022,

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 rok,

3) zmiany uchwaly w sprawie okreslenia przystank6w komunikacyjnych kt6rych

wlaScicielem htb zarzedzaj4ct''lj. jest Gmina Rybno oraz warunk6w i zasad. kotzystania z

tych obiekt6w,

4)udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzialdowskiego na realizacie zadarl

inwestycinych na drogach powiatowycl!

s)przyst4pienia do partnerstwa lokalnego w celu realizacji projektu pt.,,AKTYWNE

WL CZENIE - SZANSA NA LEPSZE ruTRO" w ramach Osi Prior'4etowej I 1 Wl4czenie

spoleczne Dzialanie 1 1.1 Aldywne wl4czenie, w tym z my6l4 o promowaniu r6wnych szans

oraz aktywnego uczestnictwa i zwiEkszaniu szans na zatrudnienie Poddzialanie ll.l.l
Akt'\i/izacja spoleczna i zawodowa os6b wykluczonych oraz zagrczonych wykluczeniem

spolecznyin w mmach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dawa Warmiisko-

Mazuskiego na lata 2014-2020 oraz podpisania umowy partnerskiej w ranach realiz4cji

piojektu,

6) nadania t]4ulu ,,Honorowego Obyrvatela Grniny Rybno dla Ksigdza Anastazego

Nadolnego"

S.Wolne wnioski i zap'.tania.

g.Zamkniecie obrad.

Ad.4 Przyigcie protokolu z )OOII sesii Rady cminy.

Przewodnicz4cy Rady zwt6cil sig do Rady o zabranie glosu w sptawie protokolu z XXII

sesji Rady Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono.

Parr Alrdrzej Kornacki - Przewodniczacy Rady poddal pod gtosowanie plotok6l z XXIII sesji

Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnos€i 15
Radnyc[ glosami:
- l5 -,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymuilcych sig"
protok6l z XXIII eesji ptzyigla.



Ad.S.Sptawozdanie migdzFesyine W6ita Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Komacki zwr6cil sie do W6jta Gminy o przedstawienie

Radzie sprawozdania z dzialalnogci miedzysesyjnei.

Splawozdanie stanowi zalAcznik do protokolu.

Nastepnie uroczystego wreczenia stypendi6w sportowych dokonali W6jt Gminy Rybno -
Pan Tomasz Wggzynowski, Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Andrzei Komacki.

Moment wreczenia stypendium zostal utnMalony pami4&ow4 fotogafi4.

W uznaniu sukcesdw odnoszonych w sporcie stypendia otrzymali:

1. Kacper Wantowski:

Og6lnopolskie Otwade Mistrzostwa Warmii i Mazur w TAEKWON - DO

I mieisca w konkurencji WALKA MIEKKIM KIJEM

Mishzostwa Polskiei Federa.ii TAEKWON - DO

I miejsce walki Bong Matsogi kadet6w

2. Mateusz Wantowski

Og6lnopolskie Otwarte Mistrzostwa Wamii i Mazur w TAEKWON - DO

I mieisce walli SEMI CONTACT

II miejsce techniki szybkokiowe

Mistrzostwa Polekiej Federacji TAEKWON - DO

II miejsce techniki specjalne

Nastepnie PrzewodniczEcy Rady otwolzyl dyskusje na temat splawozdania

miedzyseslnego W6ita Gminy.

Iltania do sprawozdania wnie6li:

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,jeZeli chodzi o boisko w Rumianie, przy pracach pornagal r6wniei

Pan Pioh Karniri$ki oraz inne osoby. Chcialby aby ujgta zostala.iako wolne wnioski sprawa

ptzrlecia rczyg 
^cji 

Pani Dyrektor Zespolu Szk6l ze swqej funkqi. JeZe[ jest to tal waina

iednostka na terenie gminy i Pan nie m6wi nic na temat czesto wspominal Pan o dobtE

wsp6lpracy z Pani4 Dyrektor. C62 takiego sie stalo, 2e rck pzed emerytlra przimuje Pan

rczygna4e, Czy n1e jest to zbyt pochopna decyzia?"



Wdjt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,, jezeli chodzi o boisko, zecz''wiJcie Pan Pioh

IGmirlski pomaga. Jezeli chodzi o sprawy kadrowq to bgdzie czas w wolnych wnioskach."

Radny - Pan Pio|I Kamii.ski odnoszqc sie do kwestii skai:enia wody w wodoci4gu wiejskim

w Rybnie wyrazit zastzezeria co do sposobu informowania mieszkaic6w w Przypadku

t^kkh zagro2e^ otuz podejmou/anych dzialarl.

Mieszaniec wsi Rybno - Pan Rornan Jaroszewski odczytal pismo soltysa wsi Rybno - Pana

Henryka Wisniewskiego w sprawie podejmowanych pizez soltysa dzialarl informacfinych.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wegtzynowski PoinJormowal, ii wszelkie dzialania

podejmoware byly w porozumieniu z PowiatowE Staqq Sanitamo-EPidemiologiczn4, iako

instytuqi wiod4cej w tego typu zagrcaeniach. NastePnie odczytal Pismo Powiatowego

Inspektora Sanitamego w sprawie oceny p*eProwadzonej procedury przez ZakJad

Gospodarki Komunahej.

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazal na blak dostatecznych i wlasciwych informacji o

zagrozeniu.

Radny - Pan Piotr Rydel wni6sl zasuzezenia w zakresie sposobu i teSci informacji

przekazywanych mieszkaicom.

W6it Gminy - Pan Tomasz Weglzynowski poinformowal, Ze wszelkie podejmowanie

dzialania i tlesc przekazywanych informacji konsultowana byla z Powiatowq StacjE

EpidemiologicznQ.

Radny - Pan Piotr Kamiriski zwr6cil uwagg, i2 na poprzedniej sesji miala byc przedstawiona

relacja z wyjazdu delegdcji gminy do Niemiec.

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski wskazal, irt tak4 inforrnacjg Przed$tawi w wolnych

wnioskach dzisiejszej sesji.

Wiecej pytai nie wniesiono.

Ad.6 Absolutorium dla w6ita Gminy za 2(nS rok,



1l PEedstawienie sprawozdania z wykonania budi€tu Gminv Rvbno za 2015 rok oraz
eprawozdania f inansowego.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Komacki udzietl glosu Skarbnik Gminy - Pani

Zdzislavy're Kanicz, kt6ra przedstawila Radzie sprawozdanie z wykonania budzetu Gminy

Rybno za 2015 rok oraz sprawozdanie bransowe.

Radni nie wniesli pytarl do przedstawionych sprawozdaf.

Nastepnie Plzewodnicz4cy Rady przeszedl do kolejnego podpunktu porzedku obrad.

2l Przestawienie informacii o stanie mienia komunalnego Gminv Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki udzielil glosu Skarbnik Gminy - Pani

Zdzislawie Kanicz kt6ra przedstawila Radzie informaqe o stanie mienia komuhalnego

Gminy Rybno.

Nastepnie zwr6cil sig do Rady, czy s4 jeszcze pytania dotycz4ce przedmiotowet infotnaqi.

Radni nie wniesli pytai do informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Rybno. Wobec

czego Przewodniczacy Rady przeszedl do kolejnego podpunktu porz4dku obrad.

3) Przedstawienie U.hwaly Skladu Orzekailcego Resionalnei Izbv Obrachunkowei w
Olsztvnie w sprawie wydania opinii o przedloionym ptzez W6jta Gminv Rybno
sprawozdaniu z wykonania bud2etu GminJl.Rybno za 2015 rok.

Przewodnicz4cy Rady Gminy Pan Andrzej Komacki przedstawil Radzie Gminy Uchwale

kladu Orzekaj4cego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie Nr RIO.VIII412G216/16

z dnia 12 kwiekria 2016 r. w sprawie wydania opinii o przedtozonyrr pftez W6ita Gminy

Rybno sprawozdaniu z wykonania budietu gminy za rok 2015 (uchwala stanowi zal4cznik

do protokotu) stwierdzaj4c, 2e Regionalna Izba Obrachunkowa wydala pozytywn4 opinie o

pPedlo2onym sprawozdaniu.

Po odczytaniu opinii Przewodniczqcy Rady przeszedl do kolejnego podpunktu porzqdku

obtad.

4)Przedstawienie Uchwalv Komisji Rewizyinei Rady Gminy Rvbno z dnia
02 czerwca 2016 r. w sprawie zaoDiniowania wvkonania budiefu oraz wniosku
dotvazacesoabsoluto um.

Przewodnicz4cy Rady Gminy poprosil Przewodniczqcego Komisji Rewizinej Rady Gminy o

przedstawieme uchwaly Komisji .



Przewodniczacy Komisji Rewizinej Pan Sylwester Kasprowicz przedstawil Uchwale

Komisji Rewizinej Rady Gminy Rybno z dria 2 czerwca 2075 r. w sprawie zaopiniowania

wykonania budietu oraz wniosku dotycz4cego absolutorium (uchwala stanowi zal4cznik do

protokolu),

Komisja Rewizlna Rady Gminy Rybno pozytf,!.nie zaopiniowala wykonanie butlietu

Gminy za 2075 rok przez W6jta Gminy i wystqpila do Rady Gminy o udzielenie W6jtowi

absolutodum z tytulu wykonania budzetu Gminy za 2015 rok.

Przewodniczqcy Komisii Rewizinej przedstawil r6wniei opinie Komisji Rewizyjnej o

wykonaniu budietu Gminy Rybno za 2015 rok (opinia stanowi zalqcznik do prctokolu).

Radni nie zglosili pytai ani uwag do przedstawionej przez Przewodnicz4cego Komisji

Rewizinej Rady Gminy Rybno uchwaly onz przedstawionej opinii .

Nastgpnie Ppewodnicz4cy Rady przeszedl do kolEnego podpunktu porz4dku obnd.

5) Przedstawienie Uchwaly Skladu Orzekailceso Reqionalnei Izby Obrachunkowei w
Olsztvnie w eprawie zaopiniowania wniosku Komisii Rewizyinei Radv Gminy Rybno
dotycz4.eso udzielenia absolutorium dla W6ita Gminy.

WiceplzewodniczEcy Rady - Pan Dadusz Tala przedstawil Uchwale Skladu Orzekajqcego

Regionalnej Izby Obrachunkowei w Olsztynie Nr RIO.V I-0120-318 /76 z dnia 6 czerwca

m16r.

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizinej Rady Gminy Rybno w sprawie

udzielenia absolutoriur W6itowi Gminy Rybno z 2075 tok stwierdzai4c, Ze Sklad

Ozekajecy Regionalnei lzby Obrachunlowej w Ol8ztynie wydal pozyt'wn4 opinie o

pnedloaoiym przez Kombje Rewizinq Rady Cminy Rybrio wniosku w sprawie udzielenia

absolutodum dla W6jta Gminy z tytulu wykonania budzetu za 2015 rok.

O godz. 77125 d,o god,z. 11,t40 Przewodnicz4cy Rady - Pan Andzej Kornacki zarzEdzil

przerwe. Po przerwie Rada przysqpila do kolejnego punktu porz4dku obrad.

6) Debata.

Plzewodnicz4cy Rady otworzl dyskusje nad sprawozdaniem z wykonania bud2etu Gminy

Rybno za 2015 rok.

Glos zabrali:



Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara podkesli iz budZet loku 2015 byl budietem

autorstwa poprzednio urzedujqcego W6ita. PizyPomnial zafoae ia brditetu w zakresie

dochod6w i wydatk6w, zaplanowanych inwesfycji olaz wykonanie w tym zakresie.

Dochody guriny wzrosly na co mial wplf^/ r6wnieZ blak urrolzer1 podatk6w a budzet 2015

roku zamkn4l sig nadwyZk4. Wsk^zaS, ii w wyniku kreatywnych dzialaA W6tla otuz

pracownik6w urzgdu, dokonano 11 zmian bualzetu, kt6re Rada podjgla w wiekszo6ci

iednoglo6nie.

Wskazal na wzrost inwestygi w stosunku do zaplanowanycb kt6re wykonano gl6wnie przy

udziale srodk6w wlasnych gminy. Byly to m.in.: rozbudowa wodoci4g6w wiejskich;

wykonanie plojekt6w kanalizacji sanitamei Hartowiec- Debiei; budowa i lemonty dr6g

gmirmych; remont i przebudowa osiedlowych ciag6w komunikacinych w Koszelertkach i

Koszelewach; zagospodarowanie teren6w w m. Szczupliny onz Jeglia; termomodemizacja

dachu budynku Urzedu Gminy w Rybnie; adaptaqa pomieszczert sal dla przedszkola w

Rybnie oraz pw*tu bezplatnej pomocy plawnej; remont Sali zaplecza OSP w Rybniei zakuP

samochodu poiarniczego dla OSP Jeglia, zakup bram gan2ovrych dla OSP Rybno oraz

Zabb; zakup kamery termowizfnej, zakup systemu zdalnego alar:mowania; wyPosa2enie

6P Zabny w samoch6d latownictwa ekologicznego; zakuP autobusu dla dzieci

niepelnosprawnych; elektryfikacja ulic w Rybnie; wykup gruntu remizo swietlicy w

Hartowcu; zakup pieca dla 6wiedicy w Dgbieniu; remont i budowa stadionu w Rybnie;

przebudowa linii energetycznej; dofinansowanie lemontu budly*u Komisariatu Potqi w

Rybnie.

Radny Pan Dariusz Tara pozytywnie ocmil wykonanie budietu za 2015 rok.

Pizypofiudal w)'mogi formalne glosowania nad absolutorium .

Radny - Pan Piotr Rydel ,,Panie W6jcie, Panie P*ewodrriczeqr i WicePrzewodniczqcy

dziekujemy

za bkqe demokiacji, 2e lczy nas Pan jat mamy glosowaa. Na pewno bgdziemy glosowaa

zgodnie

z wy'nogami. Panie wiceprzewodnicz4cy wspomina Pan, co Pan wdjt zrobil. Przypotrure

iednak Panu, co w tym bud2ecie nie znalazlo sie. Nie ma inforrnaqi turystycznej. Dzieki nam

nie ma marnotrawstwa. Panie tara m6wil Pan o wodoci4gach, ale mam dokumenty, ie

mieszkarlcy prosz4 o wodoci4gi od 2015 roku a tych wodoci4g6w nie ma. Pan W6it idqc do

wybor6w m6wil, ie pierwszefstwo bedq mieu rolrricy i ci kt6zy nie maj4 wody. Na

zeblaniu wiejskim w Rumianie, padlo od Pana W6ita, Ze Pani Kozlowska prosi o wodg, ale



2e to starcza Pani i nie wiadomo czy bgdziemy zakladad. Wtedy zlofilem deklaracig' in

wodg zalo2g, ale nie rnoge tego robia irurym.

Panie W6jcie m6wili6my o drogach dla lolnik6w. Nie m6wimy o drogach finansowanych

ptzez AgenQg Nieruchomosci Rolnyc[ zaraz bedziemy glosowad chodnik za 95 tys. w

Szczuplinach.

tre kupili6my kamienia rolnego od lolnik6w Panie W6jcie - zero. Nie zagwalantowano

2adnych Srcdk6w w budZecie na zakup tych kamieni. Obiecal Pan, ie nie bedzie zamknieta

szkola w Jeglii.

Do Pana Tary, obiecywal 2e bedzie rozbudowa Osrodka Zdrowia w Koszelewach. Byla

zaplanowana rozbudowa szk6l. Panowie Koparlski i Panie Przewodnicz4cym m6wili.Scie 2e

zlo2yliScie wniosek o rozbudowe zespohr szk6l. Nie mogg znalezc tego wniosku. Czy rnaia

Panov/ie kopie tego wniosku? Zmienila sig wla&a i nic do tej Pory nie zostalo zlobione w tei

sprawie. Musimy bardziej dbai o budiet. Nie iest realizowane to, co Pan W6it obiecal id4c

do wybor6w."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,Panie Radny, inforrnacia turystyczna juz

istnieie. Wodociegowanie, zapewne chodzi o ulice Lubawske-iestem Pzekonany, ze jeszcze

w tym roku ta ulica zostanie zwodociqgowara. Wstrzyfiralem wykonywanie Plojektu,

poniewaz chce zwiekszyi rozmiar aglomeracji. W Pana w okegu wszyscy mai4 wode. Drogi

dla rolnik6w, robilismy drogi, kruszylijmy kamief. Wdcimy do tego w napliiszym czasie.

Szkola Podstawowa w Jeglii - na dzisiai iskrieje. Od wrze6nia w klasach 1-6 ma tam

lczeszrza( tylko 24 uczni6w. To iest sytuacja zastana. Jezeli chodzi o Tesp6lSzk(A dlaczego

nie rozbudowujemy? Bo nie wiemy czy nowy rz4d zlikwiduje gimna4a,.zy r.ie? Czy ett6cq

szkoly 8 klasowe, czy nie? Bo je2eli wr6c4 8 klasowe szkoly, to musimy je rozbudowywae."

Radny - Pan Pioh Rydel: ,,Panie W6jcie, w kwestii informaqi turystycznq, b my

m6wilismy, ie nie jestesmy w stanie uhzymae takiej informagi turystycznei, kt6ra nam Pan

przedstawil. Z takim budzetem i z takim obciqzeniem finaasowyn Bardzo dobfte,2e

istnieje ona w takiej fomie, a nie w takiej fomie iak4 Pan zaProPonowal W Ptzy'zly'Ir

budZecie prosimy o zagwarantowanie 6rcdk6w na zakuP kamienia od rolnik6w."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,, Panie Wicepzewodniczacy dzigkuje za bkqe. Dziwi Irmie

fakt, ie tal idealnie wykonany btdLet, gdzie czytam na Pocz4tku roku 2015, waitr]a

inwestycja - przebudowa drogi transpo!tu rolnego w Koszelewach. Niestety realizacii blak
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Nie odzywalem sie na poprzedniej sesji, bo na komisji Pan W6it kazaf sPrawdzic Pewne

fakty. Okazalo sie 20 maia, Ze Gmina pozyskala 814 ty6 VAT-u. Do tej Pory slyszeli6m, ze te

pieniqdze zostaty pozyskane cieZkE Praca Pncownik6w Urzedu Gminy. Okazuie sie, Ze nie

pracownicy, a firma zewnetrzna, kt6n wziela za to 80 tys. Pan W6jt kazal sprawdzi(

wszystkie nagrania sesji, ale nigdzie nie bylo powiedziane, ie lobila to firma zewnetlzna.

Wracaj4c do tej kwoty, to jest kwota pozyskana z inwestycji od 2010 roku do 2014 rcku.

Pozyskane pieni4dze zewnetrzne, nie nasz wklad. Teraz niestety Pienigdzy z Pozyskanych

6rcdk6w nie ma. Je2eli chodzi o podatki, 20 maj m76 | ,,zlf..nl4sz, sie dochody biei4ce z

tyhrlu wplywu od podatk6w od nieruchomosci w wysokosci 337 ty6' Pozwalamy sobie na

to, teby o tyle mniej podatku wpl''nelo. wmcaj4c do oPinii Komisii Rewizyinei, owszem byla

ona pozytywna, ale glosami 2 do 1, to powinno byc Pokazane. Wier! ze absolutorium to

sprawa wydawania pieniedzy, ale nie podobaj4 nam sie rzedy iakie sq plowadzone i jak

jestesmy traktowani. Owszem wszystkie slupki zgadzai4 sie, ale sPos6b wydawania nie."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dadusz Tarai ,,odno6nie drogi, to musze Poinformowaa

kolege Radnego, ze wniosek jest zlo2o y do PROW i czeka na realizacje. Nie otrzymal

dofinansowania

z lJtzgdn Wojew6d.zkiego dofinansowania na drogi dojazdowe do p6L w zw.r4zkv z tt'rrl.

inwestycja ta zostala zdjeta. Je2eli chodzi o zmnieiszenie Podatk6w, to Pani Kanicz

przedstawiala na ostahlej sesji, dotyczy l.f'go, ze czese przedsigbiorc6w, kt6rzy nie

korzystai4 z nieruchomosci, likwidujq je. Tak bylo w PrzyPadku nP. tor6w Prowadz4cych do

zakladu w Gralewie.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,uzupelniaj4c podatki 2016 rok, to sq gl6wnie

OKSM Olsztynskie, teraz jest nowa firma, stEd duze spadki w podatkach najqtkowych.

Jeieli chodzi o VAT, to s4 pewne czynnoki, kt6rych nie jestesmy w stanie aobic z

pracownikarn| Jeste5my Gmin4, kt6!a jako jedna z niewielu o&yskuie ten VAT, to zasluga

Pani Skarbnik, kt6ra bardzo dobrze prowadzi ksi9gowo56. JeZeli chodzi o skale inwestycji

lata 2015 - 2016, to doskonale wiecie, Ze se to lata martwe, iezeli chodzi o finansowanie przez

Unie Europejsk4. Dopiero w tym roku programy mai4 ruszyC. Wiec na inwestycje musimy

realizowaC z wlasnych 6rodk6w."

Radny - Pan Pioh Kanrinski: ,,je2eli moina prosit o k$okopie wniosk6w, kt6re zostaty

zlo2one
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do PROW-u. Panie W6jcie mieszka-ncy Debienia plosz4 o boisko, wszedzie iest boisko z

trawy syntetycznej, zeby pokazalo sig w budZecie i co nie ma, Jak pozyskaa pieniqdze skoro

nie ma tego w budiecie. Tez mamy dzieci. "

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzfnowski: ,,iezeli chodzi o dtog' zlo2yli'Ir.y wnioski na

maksymaln4 kwotg jaka nam plzysluguje. Czekamy na rozpahzenie. Jezeli chodzi o boisko

w Dgbieniu, to proszg zlo2yi wniosek do bu dLetu na 2077 rok."

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,wniosek w tej spnwie zostal zloiony do bud:ietu na 2015 rok,

ale nie zostal ujety. W budzecie pojawiajE sig inwestycje. kt6re nie byly zaplanowane a

inwestycje, kt6re wskazywane s4 we wnioskach nie. To po co piszemy te wnioski? SQ

inwestycje, kt6!e chce sie zrobia i te kt6rych nie chce sig realizowat. Ten wniosek jest

ponawiany przez kilka lat."

W6jt Gnriny - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,pftyielismy z Rad4, zE w?lowadzamy do

budzctu

Ie rzeczy, kt6te znajduj4 dofinansowanie. Na dzisiaj nie ma iadnego dofinansowania do

boisk ze sztucznej trawy. Nie ma sensu wprowadzaa do bud2efu peczy, na kt6re nie ma

dofinansowania. Wprowadzamy te, na kt6re iest dofinansowanie i aplikuiemy o 6rodki.

Takie rzeczy strategiczne, jak woda musimy wykonac, bez wzgledu czy sq na to srodki czy

nie. Szukajmy dofinansowania, bo chyba nie o to chodzi, ieby z wlasnych pienigdzy aobi6

boisko, kt6re nie jest towarem pierwszej potrzeby."

Radny - Pan Piotr ltl-del: ,, Panie Wdjcie, oczekujemy od Pana autorskich projektdw.

Bgdziemy czckac tylko na dofinan$owanie? Co mam powiedzieC lolnikowi, Panu

Nowakowskiemu, kt6ry ma produkcje mleka, do kt6rego nie moie doj€chad zaklad

odbierajqcy mleko. Ten czlowiek zbankrutuje, a Pan m6wi, 2e bedziemy robia to na co jest

dofinansowa|fe. Co nram powiedzie6 drugiemu rolnikowi Rucirlskiemu, kt6ry prcdukuje

wiat_v i do niego teZ rie rno2na dojechad. Nie mozemy fur*cjonowae w ten spos6b ie

bedziemy rol,ili tylko to na co otrzynamy dofinansowanie."

W6it Cminy - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,, takie inwesryqe, jak drogi jeZeli sytuacja tego

wymiijir,-oLrin-ry. Do Pona Ruciiskiego droga zo9tala ztobiora."
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Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,, Panie W6jcie, 52 inwestycje w tt'm roku, tylko 7 iest

dofinansowanych, reszta jest koszt vr'lasny. Chcemy Pozyskad pieni4dze na te inwestycjg, ale

jezeli nie zostanie ona ujeta w budiecie, to nie mozemy pozyskaC. Pan robi wszystko,

abySmy tego nie zrobili. Bardzo proszg o ujecie tej inwestycji."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzlmowski:,, zlo2y)limy 4 wnioski do PROW-u innych

inwestycti nie ma Mamy obowi4zek wprowadzic do budZetu Przed PodPisaniem umowy.

Jeteli pojawh sie 6rodki na boiska o sztucznej nawielzchni, na Pewno Panie Radny nie

omieszkam wprowadziC te2 Parlskiego boiska."

Radny - Pan Czeslaw Mederski: ,,chcialem odniesi sie do w)?owiedzi Radnego Piotra

Rydla, co do zam.knigcia szkoly w Jegli. Myslalem, Ze na to pytanie odPowie sie Piotr

Kamiriski. Na poczqtku, kiedy wygralismy wyboly, Parr Piotr Kamirlski powtarzal ,,Panie

W6jcie zamlnaa szkole w Jeglii, bo Przynosi same shaty." Dzisiai Pan Piotr nie w'?owiada

sig w tej sprawie."

Rady - Pan Pioh Kamiiski: ,,owszem powiedzialem tak, r6wniez na zebraniu wiejskim w

Jeglii. Powinno to sie robi6, mieszkaricy Jeglii majq te 6wiadomosa, 2e ta szkola nie ma racji

bytu. Podejscie naszej wladzy do teSo iest niewlasciwe. Do kofica lutego Powirma zostaa

podjeta uchwala o likwidacji szkoly, dalsze procedury i od wlzesnia szkoly nie ma. A co sig

pr6bujg zrobii? Mamy tylko iednorazow4 oferta do nauczyciell, albo etaty w innq szkole,

dzieci do innych szk6l i od wlzesnia mamy szkolg, kt6ra nie ma nauczycieli i dzieci Nie tak

powinno sie to robia. Podejrzewan! 2e te2 podnieslibysmy reke za likwidaqq szkoly, ale tez

propozycja , co za? Bo OREW, Panie W6jcie slyszalera t'itne tzeczy. Czekamy na oficjalne

pismo od Pana Starosty, 2e wyftia \a to zgode, "

Radny - Pan Czeslaw Mederski: ,, Panie Piotrze nie odpowiedzial Pan na Pytanie

Trzykrotnie na komisji i na zebraniu Pan stwierdzal, Le tzeba ztobia wszystka, aby ratowad

t4 szkote. Za plecami Pan m6wi, zeby zamknet, a w oczy co innego."

Radny - Pan Piotr Kamiilskl ,,m6wimy o dw6ch ftinych fleczach, o zamknieciu szkoly to

jedna rzecz, a utworzenie czegokolwiek tam, to druga rzecz. M6wilem Leby ta szkole

zamknEa, ale nie w ten spos6b."

Na tym debate zakoficzono.
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Po tym Przewodnicz4cy Rady zamkn4l debat€. Wobec czego Przewodnicz4cy Rady

przeszedl do kolqnego podpunktu porzqdku obrad.

7l Podiecie uchwal w sprawie:
a| zatwierdzenia sDtawozdania finansowego oraz sprawozdania z wvkonalia budZefu za

2015 rok.

Po odczytaniu przez Wiceprzewodniczqcego Rady projeku uchwaly, Przewodniczecy Rady

poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia sPrawozdania

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budietu za 2015 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15

Radnych, glosami:
- 75 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 - ,,wstrzymui4cych si€"
podigla uchwalg Nr )(XIV/37/76 w spr wie zatwierdzenia sprawozdania finansoweSo oraz
sprawozdania z lvykonania bud2etu za 2015 rok.
Uchwala stanowi zalEcznik do niniejszego protokolu.

b) udzielenia W6itowi Gminy absoluto

Po odczytaniu przez wiceprzewodnicz4cego Rady proiektu uchwaly, Przewodniczqcy Rady

poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie udzielenia W6itowi Gminy Rybno

absolutorium z tytulu wykonania budzetu za 2015 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym, na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15

Radnych, glosamil

- 7 - ,,ptzeciw"
- 2 - ,wstrzymujlcych sig"
podjgla uchwalg Nr )fiIv/38/f6 w sprawie udzielenia W6jtowi Gminy Rybno
absolutorium z t'4ulu wykonania budzetu za 2015 rok.
Uchwala stanowi zal4cznik do niniejszego protokolu.

Przewodniczacy Rady Gminy Pan Andrzej Komacki pogratulowal W6jtowi Gminy

udzielenia absolutorln przez Radg Gminy. W6jt Gminy Pan Tomasz Wggrzyttowski

podzigkowal Radzie Gminy za udzielenie mu absolutoriunl

Nastgpnie Pzewodnicz4cy Rady udzielil glosu Pani Magdalenie Anczykowskiej DFektor

Zespolu Szk6l w Rybnie, kt6ra poinformowala o zloZonel rczyg a.ji z funkcji dyrektora

szkoly oraz o przyczynach.
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O god.z. 72t50 do godz. 13:10 Przewodnicz4cy Rady - Pan Atdrzej Ko'r].acks, zarz4dzil

przerwe. Po przerwie Rada przystepila do kolejnego punktu poz4dku obrad. Podczas

przerwy obrady opuscila Radna Pani Marzanna Borkowska. Stan osobowy Rady po

Drzelwie - 14 Radnvch.

Ad,7, Podjgcie uchwal w na8tepuiqcych sprawach:
1) zmianv Wieloletniei Prosnozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2016-2022

Pzewodnicz4cy Rady poprosil o plzedstawienie opinii komisji w sprawie proiektu uchwaly

ptzez Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia Komisji stalych Rady Gminy Rybno -
Pana Dadusza Karbowskiego. Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, Ze komisje

stale na wsp6liym posiedzeniu pozytt'wnie zaopiniowaly projekt uchwaly .

Skalbnik Gminy - Pani Zd,zislawa Karicz tie wniosla wyjasniei.

Nastgpnie Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusje.

Glos zabralil

Rady - Pan Piotr Kamiriski odnoszAc sie do projektu uchwaly w sprawie udzielenia pomocy

finansowej n dla Powiatu Dzialdowskiego na realizaqg zadai inwestycinych na drogach

powiatowych wskazala: ,, w S 1 pkt 3 jesl zapis T|ykonanic uttodiefiia pobocza przy drodzz Nl
1254 DCbiei- Truszczlny, z tego co wiem ma tam powstaa wiata przystankowa"

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,je2eh chodzi o odcinek drogi powiatowej

migdzy Truszczynami a Dgbieniem, to tam jest utwardzenie. Wiaty przystankowe to inne

zadanie i 6A finansowane ze Srodk6w gminy. Pfiieta zostala zasad 2e wszelkie inwestycje

na drogach powiatowych finansujemy z Powiatem w cze6ci. Utrz,'manie biez4cego stanu

drog naleiy d,o Zarz4du Powiatowego.'

Radny - Pan Piotr Rydel odnoszEc sig do przebudowy chodnika w m. Groszki i umocnienie

pobocza wyjasnil, Ze na zebraniu wiejslim w Naguszewo- Groszki byla mowa o likwidaqi

chodnika, poniewaz stanowi problem uhzymania dla Powiafu olaz ubzyrnania szerokosci

drogi. Ludzie nie rozumieja sprawy. Poinlormowal o wniosku mieszkaic6w w tej sprawie,

pozostawienia chodnika dla mieszkarlc6w, zas kwote 771 ty6. ptzez aczyt na remont

chodrika i poszerzenie drogi. Ponadto dla m. Szczupliny glosowana bgdzie budowa dw6ch

chodnik6w na kwote 95 ty6. Jednym buduie sie chodniki a innym sig rozbiera tylko dlatego,

Ze Powiat ma Droblemv.
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W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski poinJormowal, i2 prace na drodze migdzy

Naguszewem a Groszkami wynikaly z inicjatywy mieszka6c6w, a nie z inicjatywy

Dyrektora Zarzqdu Dr6g. Pas drogi w tym miejscu jest baldzo waski, w zwi4zkli z czyrn

chodnik jest uszkadzany. Na zebmniu wiejskim mieszkaricy wyszlt z in14aq ."w4, 2e n leLy to

przebudowaa, za6 o sprzeciwie zostal poinformowany dopiero w dniu dzisiejszym. Wskazal,

2e podczas zebrai wieiskich w Naguszewie mieszkafcy nie odwracali tej sytuacji. Dziwi

fakt 2e jest uchwala zebrania wiejskiego, jak rna wygl4dad tok postepowania a temz mamy

pr6bg odwracarria tego wszystkiego.

Radny - Pan Piotr Rydel odnosze sig do wypowiedzi W6jta Gminy - Pana Tomasza

Wggrzynowskiego wskazal, i2 byly ternt osoby przeciwne. Podkre6li, iZ istnieje techniczna

moZliwo6e poszerzenia drogi. Odwolal sie do poparcia wniosku przez wigkszosd

mieszkaic6w wsi.

W6jt Gminy - ParI Tomasz Wegrz),nowski wyjainil, it ustalenia z Powiatem byly

nastgpstwem uzgodnieri z mieszkarlcami. Poniewa2 Gmina nie jest wlascicielem tejZe drogi,

wiec wszelkie zrDjany moge by6 dokonl'wane w porozumieriu z wlakicielem drogi.

Wshzymanie dotacji 70 tys. bedzie sku&owaC tym, i2 w tym roku Powiat nie zgodzi sig na

jakiekolwiek zamiaiy. Wskazal na fakt, i2 chodnik jest zaniedbany i zasadnosa iego

uhzymania jest watpliwa.

Soltys wsi Szczupliny - Pan Adam Bochno odnosz4c sie do wypowiedzi Radnego Pana

Piotra Rydla poinformowal, iZ w m. Szczupliny bedzie budowana droga wewneEzra a rue

chodnik, w caloSci finansowana ze Srodk6w Agencji Nieruchomoki Rolnych.

Soltys wisi Naguszewo-Groszki Pan Mieczyslaw LuZylski odnoszqc sie do wypowiedzi

Radnego Pana Pioha Rydla podkreSlil, 2e do niego jako soltysa nie dotarly zadne informacje

w tej sprawie oraz zadziwiajQca jest kwestia, iZ w tak k6tkim cza8ie zebral Pan Radny tyle

podpis6w. Ponadto wyrazil negat,'wna opinie na temat wsp6lpncy ladnego i soltysa.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego (soltys wsi Hartoy/iec) Pan Bogdan Kopafski

wskazal, 2e skoro lada solecka zlo2yla taki wniosek o przelozerie chodrfka, to na jego

podstawie Gmina i Powiat wsp6lpracuj4.
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Soltys wisi Naguszewo-Gloszki Pan Mieczyslaw l-ujyr1ski wskazal na tresd wltiosku

zlozonego do buclietu, w kt6r)ryn mieszkafcy wskazali na komeczno6i rozebrania chodnika

skoio stwarza zagtoienie.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz podkreslil, 2e na wczorajszym Posiedzeniu komisji zwracal

uwage na niebezpieczenstwo otaz wskazal na zly stan techniczny przedniotowego

chodnika. Nie mniej jednak w Jego ocenie chodnik gwarantuje Pewien stoPief

bezpieczefstwa mieszkarlc6w. Niekoniecznie bezpiecznym bgdzie robienie tego w formie

plaskiei, czy te2 tozebranie tego chodnika.

Radny - Pan Dariusz Karbowski podkre6li, i2: ,,jako przewodnicz4cy Komisji

Bezpieczeistwa wyszedlem z wnioskiem aby ten chodnik pozostal." Wskazal na

niebezpieczeristwo na tym odcinku, na stan technicztty chodnika. Wni6sl o Podjecie uchwaly

na kolejnej sesji.

Radny - Pan Piotr Kamiiski podkreSlil i:e wyzoaczenie bialq linia asfaltu o niczym nie

Swiadczy. Wskazal ze Pan soltys przedstawil wnioski o przelozenie chodnika, naPrawe.

Starostwo przeznaczylo Srodki na naprawg chodnika a nie na jego demontaz. NawiEzuiqc do

sesji poprzedniej wskazal na spos6b w jaki zostal potraktowany, kiedy wstrzymal sie od

glosowania nad uchwal4 na podstawie kt6rcj przekaza e zostaly srodki na dofinansowanie

zakupu mundurow dla PSP w Dzialdowie.

Radny - Pan Piotr Rydel podkreslil, 2e mieszkarlcy chc4 przebudowy chodnika a nie jego

rozbi6rki. Zwficaj4c sie do soltysa wsi Naguszewo - Groszki wskazal, 2e mieszkafcy

opowiedzieli sie za iemontem chodnika. Podkre6lil, iZ sP6we lokalizacji znak6w w m.

Szczupliny naleZy uregulowad zgodnie z piawern

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andlze, Komacki nawiazujec do projektu uchwaly w sPrawie

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzialdowskiego ia rcaljzacje zada^

inwestycinych na drogach powiatowych wskazal, ji realizaci)a lchwaly nalezy do WEta.
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Sottys wsi Szczltpli^y - Pan Adam Bochno odnosz4c sie do wypowiedzi Radnego Pana

Piotla Rydla ponownie podkresli, i2 w m. Szczupliny b€d4 budowane diogi wewnetlzne nie

chodniki.

Stys wsi Gralewo-Staqa - Pani Jolanta Kgpczynska odnoszqc sie do wypowiedzi

przedm6wc6w podkre6lil, iZ w m. Gralewo-Stacja nie ma chodnika w og6le i nikt nie zabiega

o bezpieczefstwo mieszkarlc6w. Zwr6cila sie do W6jta Gminy o budowe chodnika w

m.Gralewo-Stacja.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kalr.icz wskazal na zalqcznik, kt6ry ulegl zamiartie, gdzie

wprowadza sie zmiane w zakresie funduszu alimentacinego .

Radny - Pan Pioh Rydel odnoszq sig do wypowiedzi Soltys wsi Gralewo- Stacja wskazal ii
dyskusja nad niniejsz4 uchwal4 jest bardzo wazna z uwagi na iej pEedmiot oraz wysokosd

lr6del finansowania inwestycji. Ponadto wylazil pozyw^4 opinie na temat budowy

chodnika w m. Cralewo-Stacja.

Wiecej pytai nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusje. Po odczytaniu proiektu uchwaly plzez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustaworgy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14
RadnyclL glosami:
-14 - ,,2a",
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sig"
podjela u.hwal€ Nr )O(IV/3945 w eprawie zmiany Wieloletniei Prognozy Finansowej na

'at^ 
m76-2022.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

2) zmian w budiecie Gminv Rvbno na 2016 rok
Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektu uchwaly

przez Przewod^iczqcego wsp6lrrego posiedzenia Komisii stalych Rady Gminy Rybno -
Pana Dadusza Karbowskiego. Radny - Pan Da usz Karbowski poinformowat 2e komisie

stale na wsp6hym posiedzeniu pozyt'.wnie zaopiniowaly projekt uchwaly .

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz nie wniosla wyja6nief.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.
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Pytarl nie wniesiono. PrzewodniczAcy Rady zalr*nql dyskusjg. Po odczytaniu Projektu

uchwaly przez Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Cminy w glosowaniu jawnyut na ustawowy rklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
-74 -,,2a",
- 0 - ,,prze.iw"
- 0 -,,wstizymujlcych sie"
podjgla uchwalp Nr XXlVf40/L6 w spr^wie znian w bualzecie Gminy Rybno na 2016 rok
Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

3) zmianv uchwalv w sprawie okre6lenia przyetank6w komunikacvinvch kt6rvch
wlascicielem lub zarzldzai4c]'m iest Gmina Rjrbno oraz waaunk6w i zasad kosystania z
tvch obiekt6w
Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektu uchwaly

ptzez Ptzewodnicz4cego wsp6Llego posiedzenia Komisji stalych Rady Gminy Rybno -
Pana Dariusza Karbowskiego. Radny - Pan Dar:iusz Karbowski poinformowal 2e komisje

stale na wsp6lnym posiedzeniu pozyt)'wnie zaopiniowaly projekt uchwaly .

Nastepnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusje.
Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Rydel wni6sl o lokalizaqg przystank6w autobusowych przy Posesji Pana

Jana Rozentalskiego oraz Pana Nowakowskiego w rn Groszki.

Soltys wsi Gralewo-Stacja - Pani Jolanta Kepczyfska zwr6cil sie z pytaniem do W6jta Gminy

o wskazanie wlasciciela przystanku znajdujqcego sig w rn. Gralewo-Stacja. Przypomniala

r6wniez o wnrosku zlo2o ym przez poprzedniego soltysa w sprawie przystanku w centrum

W6jt Gminy - Pan Tornasz Wegrz)'nowski w odpowiedzi wiasnil, ii trwaj4 dzialania

majece na celu upoizadkowanie stanu prawnego grunt6w. Wskazal, iZ zatoka autobusowa

stanowi wlasnosd Zarzqdu Dr6g Wojew6dzkich, zai wiata gminy.

Soltys wsi - Pan Mieczyslaw l,u2yriski wni6sl o lokalizacie plzystaJ*u autobusowego w

m.Naguszewo przy posesji Paristwa Szczawifskich.

Wiecej pyhn nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zar&nal dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchr4raly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.
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Rada Gminy w glosowaniu iawn)'m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14
Radny.h, glosami:
-74 -,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrz'.muilcych sig"
podida uchwalf Nr )(xIV/41,/l6 w sprawie zuriany uchwaly w sprawie okre6lenia
pEystank6w komunikacyinych kt6rych wlascicielem h$ zafi dzai4cym iest Gmina
Rybno oraz warunk6w i zasad korzystania z tych obiekt6w.
Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

4)udzielenia pomocy finansowei dla Powiatu Dzialdowskieso na realizacie zadari
inwestvcvinvch na drogach powiatowvch
Plzewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektu uchwaly

przez Przewodmczqcego wsp6lnego posiedzenia Komisji stalych Rady Gminy Rybno -
Pana Dariusza Karbowskiego. Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, Ze komisje

stale na wsp6lnym posiedzeniu pozyfywnie zaopiniowaly proiekt uchwaly .

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.
Glos zabrali:

Radny - Pan Pioh Gulgielewicz zwr6cil sig z pytaniem do W6jta Gminy, czy zostal j'ri,

wykonany projekt na inwestycjg objet4 uchwai4.

w6jt Gminy - Pan Tomasz WegrzFowski w odpovr'iedzi wiasnil, ii na chwile obecn4 nie

ma projektu.

Radny - Pan Piotr Gurgielevlicz wskazal, i2 lr.oae nale2aloby rozwazyt kwestie plzelo2enia

chodnika.

w6jt Gminy - Pan Tonasz Weglzynowski w odpowiedzi wyjasnil, 2e pewrie jest mo2liwo6e

dokonania przelo2enia, jednak jest to zbyt w4ski odcinek. Ponadto nalezy wr6ci6 do lozm6w

z mieszkarlcalni.

Radny - Pan Piotr Rydel wskazal na mozliwosi poszerzenia drogi.

Wiecej pytai nie wniesiono.

Przewodniczecy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

wiceprzewodniczacego Rady, poddal go pod glosowanie.
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Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
- rJ - ,,24 ,
- O - ,,przeciw"
- 1 -,,wstrzymui{cych sie"
podjgla uchwalg Nr XXIV/4{f6 w sprawie udzielenia pomocy finansowei dla Powiatu

Dzialdowskiego na realizacjg zadai inwestycyinych na &ogach powiatowych.

Uchwala stanowi zalecznik do protokolu.
s)Drzystapienia do parttrerstwa lokalneso w celu realizacii Droiektu Dt. ..AKTYWNE
Wtr ACZENIE - SZANSA NA LEPSZE JUTRO" w ramach Osi Priorvtetowei 1l
Waczenie spoleczne Dzialanie 11,1 Aktywne wleczenie. w tvm z mvsla o Dromowariu
rdwnvch szans oraz aktvwneqo uczestnictwa i zwiekszaniu szans na zatmdnienie
Poddzialatrie 11.1.1 Aktvwiz&cia sDoleczna i zawodowa os6b wvkluczonvch oraz
zagroZonych wvkluczeniem sDolecznym w ram&ch Resionalneso Programu
Operacyinego Woiew6dztwa Warmirisko-Mazurskieso na lata 2014-2020 oraz
podoisania umowv partnerskiei w rqmach realizacii proiektu

Przewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektu uchwaly

przez Przewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia Komisji stalych Rady Grniny Rybno -
Pana Dariusza Karbowskiego. Radny - Pan Dariusz Karbowski poinformowal, 2e komisje

stale na wsp6lnym posiedzeniu pozytywnie zaopiniowaly projekt uchwaly .

Nastepnie PrzewodniczAcy Rady otworzyl dyskusjg.

Pytari nie wniesiono.

Pnewodaicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

WiceprzewodniczEcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na uetawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnyc[ glosarni:
-74 - ,,2 ",
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 - ,,wstrrymuilcych sig"
podiela uchwale Nr Xxry/43y'6 w rprawie przystqpienia do partnerstwa lokalnego w celu
realizacji projektu pr. ,,AKTYWNE WLACZENIE - SZANS.{ NA LEPSZE JUTRO" w
ramach Osi Priorytetowej ll Wl4czenie spoleczne Dzialanie 11.1 Akt''wne wlqczenie, w
tym z my6lq o promowaniu r6wnych szans oraz akf,'rvnego uczestnictwa i zwiqkszaniu
szans na zatrudnienie Poddzialqnie 11.1.1 Aktywizacja spoleczna i zawodowa os6b
wykluczonych oraz z groio\ych wykluczeniem spolecznym w ramach Regionalnego
Programu Operacyjnego Wojewddztwa Warmirisko-Mazurskiego na lata 2014-2020
oraz podpisania umowy partnerskiej w ram.ch realizacji projektu
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

5) nadania tvtulu ,,Honorowego ObJrwatela Gminy Rvbno dla Ksiedza Anastazeqo
Nadolnego"

Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii komisji w spmwie proiektu uchwaly

ptzez Przewodnicz4cego wsp6Lnego posiedzenia Komisji stalych Rady Gminy Rybno -
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Pana Dariusza Karbowskiego. Radny - Pan Dadusz Karbowski poirrformowal, 2e komisje

stale na wsp6lnym posiedzeniu pozyB'wnie zaopiniowa\r projekt uchwaty .

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusjg.

Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly plzez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14
Radnych, glosami:
-13 - ,,2a",
- O - ,,ptze.iw"
- 1 ',,wshzymuilcych sig"
podjgla uchwalg Nr XXIV/4{f6 w sptawie nadania t}tulu ,,Honorowego Ob}'watela
Gminy Rybno dla Ksigdza Anastazego Nadolnego",
Uchwala stanowi zalqcarik do protokolu.

Ad.8.Wolne wnioski i zapltania.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz'.nowski przedstawil relacje z wyjazdu delegacji Gminy do
Gminy Heiden.

Nastepnie glos zabralil
Radny - Pan Piotr Kamiriski zwracaj4c sie do Sekretarza Gminy - Pani Jolanty Jendryckiej

podkresli, i2 w pismie kierowanym do ulzgdu prosil o informacjg w zakresie daty przeslania

budietu Gminy na 2016 rok do publikacji, a nie jal obzyrnal to w odpowiedzi daty

opublikowania budzetu w Dziedriku Urzgdowym. Nastepnie odczytal stanowi5ko

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olszt''nie w sprawie terminu przedlozenia przez Gmine

Rybno budietu na 2016 lok w Dzienniku Urzgdo*1rm celem publikacji.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek udzielil wyja6niefi w zakresie pEekazylvania

uchwal od organu nadzoru.

Radny - Pan Pioh Kamirlski podkre6lil, i2 wni6sl o udzielenie inJomacji w zakresie terminu

przekazania budzetu do publikacji. Nadmienil, iZ dopiero Jego pGmie budZet zostal

opublikowany. Ponownie wni6sl o pisemn4 odpowiedz w zakresie terminu przekazania

bud2etu do publikacji oraz kopie pisma pEekazuiecego uchwale do publikacji.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka udzielila &yjasnierl w zaklesie termin6w

przekazywania uchwal do publikacji.
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Radny - Pan Pioh Kamiriski: ,,na zebraniu w Ezkole w Jeglii zapytalem pana o nieprziecie
dzieci do przedszkola. Powiedzial Pan, ie taka sytuacja nie miala mieisca.,, Wskazal na

pismo w spmwie nieobjgcia kwalifikacje dziecka na zajgcia przedszkolne spoza terenu

Gminy.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz'.nowski wskazal, ze wszystkie dzieci mieszkarlc6w gminy

plziete sE do przedszkola. Z pi6rf.:a, kt6rc przedstawil pan Radny Karnirlski w),nika Ze iest
to dziecko spoza gminy. Podkre5lil, 2e zajgaa przedszkolne finansowane s4 ze Srodk6w

wlasnych gminy oftz to, ii wszystkie dzieci grmny majq mozliwosd korzyst ia z zaj{.
edukacfnych prowa&onych w przedszkolu.

Radny ..' Pan Piotr Kamirlski wskazal na pismo informuj4ce o zamiarze pzeprowadzenia

audytu w plac6wkach o6wiatowych podlegiych gminie.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka poinformowala, Ze audyt nvr tur celu

uporz4dkowanie zmian w zakresie oswiaty pod wzglgdem prawnym_

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek udzielil wyja6nierl na temat zasadnosci

przeprowadzania audytu.

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,Panie W6jcie nawiqzujAc do boiFka twierdzi pa ,2e hzeba

pozyskaa pieniedze. W styczniu pojawila sie budowa boiska w Tuczkach ze zwykJej

murawy, nasteptue w marcu pojawila sie zmiaia na budowe boiska z hawy s),ntetycznej.

Nie trzeba pozyskiwad pieniedzy, mo2na pobudowaC, a prosz4c o zrealizowanie takiei

inwestycji w naszq miejscowosci Pan twierdzi, 2e musirny czekai na pieniqdze. Wasnymi
silami chcemy wykonaC wszelkie prace zierme, chcemy r6wnieZ pozyskaC Srodki na

dofinarsowanie. Wigc znacznie rmiejsze pieni4dze wchodz4 w gr9. Dobrze wiemy, 2e tych

pienig&ynaboiskawielofunkcyjneniebgdzie.Swiad,.zyotyr,Zeniechcenampanpom6c

tej inwesryqi wykonai."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara odnosz4 sig do wypowiedzi Radnego pana

Pioha Kanirlskiego: ,,mialem wczoraj okazje widzied boisko, stan tego boiska mnie

zaskoczyl. Udziela sig kolego przy budowie boiska w Rumianie a na waszym boisku s4 tony

giuzu." Odni6sl sie r6wnie2 do kwestii udzialu Radnych w pracach komisji, na bral
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aktywno6ci Radnych. Wyjasnil tei, iZ co roku skladany jest wniosek o reaktJrwaqg Osrodka
Zdrowia w Koszelewach. pozyt,.t^,,nie ocenil zaangaiowanie Radnego Sylwestia
Kasptowicza w sprawe dostarczania wody osobom starszym.

Radny - Pan Pioh Kami6ski odnosz4c sig do wypowiedzi Wiceprzewodnicz4cego Rady
Pana Dadusza Tary wiasni iz na plycie boiska skladowany jest gruz poniewaz zostanie
nastepnie wykorzystany do napnwy dr6g gmirurych po przeprowadzeniu linii
kanalizacyjnej. Co do pracy i udialu w pracach w komisii wskazal, 2e nie bgdzie zabieml
glosu i glosowal podczas posiedzerl komisti, bo wedlug niego temu poswiecone se sege
Rady Gminv.

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,panie Tara czy wiedzial pan, jakie drogi wewngazne w
Szczuplinach bgdq remontowane? Nastepnym razern, proszg o przygotowanie map
geodezinych."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara podkresli Ze praca w komisji powinna
wlasnie polegaa na wypracowaniu pewnych wniosk6w, poprawek do uchwal. ,,Na temat ft-
Szczupliny nie w,?owiadalem si9."

Soltys wsi Gralewo - Stacja - pani Jlolnata Kepczyfska poinformowala o rozprawie
adminishacinej, kt6ra odbedzie sie 8 lipca br. w sprawie budowy kumik6w . Zaapelowala o

wsparcie dla mieszLanc6w w tej sprawie.

Soltys wsi Naguszewo-Groszki zaprosil na obchody 95 rocznicy plebiscytu na Warmii i
Mazurach, kt6re bgd4 mialy miejsce 25 czerwca br. w Groszkach.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara odnosz4c sie do wypowiedzi Radnego pana

Pioha Kamifskiego: ,,m6wil Pan, 2e nie bgdzie pan wypowiadal sie na komisjach tylko na

sesji. Na sesji ka2dy ma prawo wypowiedziea sie. Jest pan przewodnicz4cym Komisji
BudZetu i sugeruje Pao Ze nie bedzie pan pracowal w komisji. Dla mnie takie zachowanie

jest niezgodne z ustawq o samorz4dzie gminnyrn,,

Radny - Pan Pioh Kamiiski: ,,poproszg pana W6rta, aby odni6sl sig do sprawy budowy
kurnik6w. Czy wie Pan co6 w.iecej?"



Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek udzielil wyjasnieri w zakresie trybu wydawania
decyzji adminishacy;nych oraz roli organu wydaiEcego decyqe.

Wiecej pytai nie wniesiono.

Ad.9.ZamkniFcie obrad,

O godz.15:05 Przewodniczqcy Rady pan Andrzej Kornacki _ wobec wyczerpania dziennego
porzedku obrad - zamln4l obrady XXIV sesji zwyczajnej Rady Grniny Rybno.

Na tym piotok6l zakoriczono.

Protokolowalai

INSPEKTOR

^g, 
r*oEklprn *o
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